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Til alle avdelinger og utvalg        03.03.2025 

i Norsk Schäferhund Klub 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Representantskapsmøte 2025 

 

I henhold til Norsk Schäferhund Klubs lover § 3-3 innkaller Hovedstyret herved til 

Representantskapsmøte på Quality Airport Hotel Gardermoen. 

 
Møtet begynner kl. 11.00 lørdag 29. mars. Møteslutt ca. kl. 1800. 

 

Vi ønsker alle vel møtt til et trivelig og saklig møte. 

 

 

 

Med vennlig hilsen 

Norsk Schäferhund Klub 

Hovedstyret 

 

Svein Nilsen 

Leder 

sign. 
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STYRE/UTVALG 

 

STYRE/UTVALG  

Hovedstyret leder Svein Nilsen 

Hovedstyret nestleder Tore Larsen 

Hovedstyret sekretær Hege Falck-Bilden 

Hovedstyret kasserer Toril Bjerke 

Hovedstyret styremedlem Arne Kristianstuen 

HAR leder Karl Otto Ojala 

HBU leder Roar Kjønstad 

Hovedstyret varamedlem Ilone Maria Søderholm 

Hovedstyret varamedlem Roger Svendsen 

HAR leder Karl Otto Ojala 

HAR medlem Leif Vidar Belgen 

HAR medlem Svein Egil Vagle 

HAR medlem Tommy Oftedal 

HAR medlem Bjørn Lundberget 

HBU leder Roar Kjønstad 

HBU medlem Terje Lindahl  

HBU medlem Ronny Vestli 

HBU medlem Zarif Hamzik 

HBU medlem Kari Strande 

HBU medlem Heidi Tokstad  

Ordensråd Liv Evjen 

Ordensråd Arvid Strømsvik 

Ordensråd Rolf Mangerud 

Ordensråd Johnny Johnsen 

Revisor Monica Jersing 

Vara-revisor Cathrine Stenmoe 

Æresmedlem Liv Evjen 

Æresmedlem Rolf Mangerud 

Æresmedlem Johnny Johnsen 

Æresmedlem Tor Aspengren 

Æresmedlem Arvid Strømsvik 

Valgkomité medlem Bjørn Karlsen 

Valgkomité medlem Johnny Johnsen 

Valgkomité medlem Odd Brattøy 

Valgkomité varamedlem Atle F. Olsen 
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Antallet inkl. 

æresmedlemmer 
          

Avdelingens navn Antall Antall Endring   Antall 

  pr. 31.12.24 pr. 31.12.23 fra året før Endring % delegater 

            

01 Agder 138 144 -6 -4,17 % 2 

02 Arendal 101 102 -1 -0,98 % 2 

03 Bergen 189 210 -21 -10,00 % 2 

04 Finnmark 38 36 2 5,56 % 1 

05 Fredrikstad 107 113 -6 -5,31 % 2 

06 Grenland 69 77 -8 -10,39 % 1 

07 Halden 42 47 -5 -10,64 % 1 

08 Harstad og omegn 17 20 -3 -15,00 % 1 

09 Haugaland 69 74 -5 -6,76 % 1 

10 Hedmark 161 175 -14 -8,00 % 2 

11 Helgeland 71 72 -1 -1,39 % 1 

12 Indre Østfold 123 131 -8 -6,11 % 2 

13 Kongsberg 112 122 -10 -8,20 % 2 

14 Moss/Vestby 72 81 -9 -11,11 % 1 

15 Møre og Romsdal 83 83 0 0,00 % 1 

16 Nordenfjeldske 259 280 -21 -7,50 % 3 

17 Oppland 115 133 -18 -13,53 % 2 

18 Oslo 161 189 -28 -14,81 % 2 

19 Rogaland 175 171 4 2,34 % 2 

20 Romerike 209 224 -15 -6,70 % 3 

21 Sarpsborg 126 134 -8 -5,97 % 2 

22 Tromsø og omegn 105 105 0 0,00 % 2 

23 Vestfold 70 51 19 37,25 % 1 

Totalt 2612 2774 -162 -4,41 % 39 
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STEMMEBERETTIGEDE REPRESENTANTER 2025: 

      
 

Stemmeberettighet AVDELINGER REPRESENTANTER VARA OBSERVATØR 

1 Agder Terje Ellseth Birgit Bia Tatura  

1 Agder Tina Birgitte Svindland Ann Christin Skaiaa  

1 Arendal Kirsten Lorenz Hegland   

1 Arendal Kjell Olav Olsen   

1 Bergen Jarle Tjeldstø Svenn Børre Steinsland  

1 Bergen Kjetil Sjøvang   

1 Finnmark Karl Otto Ojala Ilone Søderholm  

1 Fredrikstad Helle Hansen Rune Gundersen Rune Gundersen 

1 Fredrikstad Grethe Lindahl  Tonje Aashildrød 

1 Grenland Thor Arne Moen  Magne Henne 

 Halden    

 Harstad    

1 Haugaland Jan Helge Aske   

1 Hedmark Frode Thane Larsen Therese G. Haugen Therese G. Haugen 

1 Hedmark Bjørn Lie Kai Tofthagen  

1 Helgeland Kenneth Ræstad Monika Reinfjell Sund  

1 Indre Østfold Roy Skjellum Kristin Karlsen Kristin Karlsen 

1 Indre Østfold Leif Vidar Belgen Bente Irene Olsen Bente Irene Olsen 

1 Kongsberg Knut Oskarsen Trude Hauge-Iversen Cathrine F. Aasheim 

1 Kongsberg Trond-Egil Groth   

1 Moss/Vestby Øyvind Thorvaldsen Hilde Thorvaldsen  

1 Møre og Romsdal Odd Brattøy   

1 Nordenfjeldske Geir Flønes Lars Hoem  

1 Nordenfjeldske Unni Wikstrøm   

1 Nordenfjeldske Toril Aasberg Persen   

1 Oppland Heidi Tokstad Atle Syversen  

1 Oppland Linn Heiberg   

1 Oslo Bård Dørum   

1 Oslo Stig Kristiansen   

1 Rogaland Morten R. Larsen   

1 Rogaland Svein Egil Vagle   

1 Romerike May-Liss Hansen Kari Strande Vigdis Jørgensen 

1 Romerike An Magrit Galåen Dan Nyhagen Lena K. Pedersen 

1 Romerike Atle F. Olsen Erik Jørgensen Christopher Andersen 

1 Sarpsborg Jostein Berndt Victoria Larsen Victoria Larsen 

1 Sarpsborg Sølvi Hansen   

 Tromsø    

 Tromsø    

1 Vestfold  Janne Strand Frode Larsen  

1 Hovedstyret Svein Nilsen   

1 Hovedstyret Tore Larsen   

                 

37 stemmeberettigede 
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Innhold: 

Representantskapsmøtet 29. mars 2025 

Norsk Schäferhund Klub v/Hovedstyret ønsker representantene vel 

møtt! 

  

Med innkallingen følger: 

 

 

       

1.  Saksliste         Side 7 

2.  Hovedstyrets årsberetning      Side 8 

3.  Hovedstyrets regnskap med revisors beretning    Side 12 

4.  Hovedstyrets budsjettforslag      Side 19 

5. Hovedavlsrådets årsberetning      Side 21 

6.  Hovedbrukshundutvalgets årsberetning     Side  25 

7.  Ordensrådets årsberetning      Side 27 

8.  Disiplinærutvalgets årsberetning     Side 28 

9.      Hovedstyrets handlingsplan      Side 29 

10.     Hovedstyrets og fagutvalgenes forslag     Side 35 

11.     Innkomne forslag       Side 39 

12.     Terminlister        Side 50 

13.     Valg         Side 51 

 Reiseregning/utleggsskjema      Side 56 

 

 

 

 

Norsk Schäferhund Klub 

Hovedstyret 

 

   Svein Nilsen 

Leder 

sign. 
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1. SAKSLISTE TIL REPRESENTANTSKAPSMØTE 29. mars 2025 
 

01. SAKSLISTE           

1.1 Godkjenning av representanter/fullmakter      

1.2 Godkjenning av innkalling       

1.3 Godkjenning av tilstedeværelse av observatører      

1.4 Valg av møteleder 

1.5 Valg av 1 møtereferent 

1.6 Valg av 1 protokollfører 

1.7 Valg av 2 representanter til tellekomité  

1.8 Valg av 2 representanter til å underskrive protokollen 

02. HOVEDSTYRETS ÅRSBERETNING        

03. HOVEDSTYRETS REGNSKAP MED REVISORS BERETNING   

04. HOVEDSTYRETS BUDSJETTFORSLAG 

05. HOVEDAVLSRÅDETS ÅRSBERETNING       

06. HOVEDBRUKSHUNDUTVALGETS ÅRSBERETNING     

07. ORDENSRÅDETS ÅRSBERETNING        

08. DISIPLINÆRUTVALGETS ÅRSBERETNING      

09. HOVEDSTYRETS HANDLINGSPLAN        

10. HOVEDSTYRETS OG FAGUTVALGENES FORSLAG 

10.1 Kontingent 

10.2 Endring i Lover for Norsk Schäferhund Klub, kapittel 3 

10.3 Endring i Lover for avdelinger i Norsk Schäferhund Klub, kapittel 3 

10.4 Endring i Lover for Norsk Schäferhund Klub, §2-1 

10.5 Endring i Lover for Norsk Schäferhund Klub, §2-1 

10.6 Innstilling til Norsk Kennel Klub vedrørende godkjenning av våre avlskriterier 
11. INNKOMNE FORSLAG 

             11.  1  Forslag fra avdeling Bergen - 

                      Forslag til innstilling overfor NKK 

11.  2  Forslag fra avdeling Bergen – 

          Forslag til endringer av regelverk 1 

11.  3  Forslag fra avdeling Bergen – 

           Forslag til endringer av regelverk 2 

11.  4  Forslag fra avdeling Kongsberg –  

           «Ordningen med rosafarging av avskårede foreldre på klubbens valpeliste 

avskaffes» 

11.  5  Forslag fra avdeling Kongsberg –  

           Utarbeide alternativ avlsgodkjenning for norske tjenestehunder 
11.  6  Forslag fra avdeling Kongsberg –  

           Åpne opp for å kunne bruke svenske tjenestehunder som er KORAD 

11.  7  Forslag fra avdeling Kongsberg –  

            Endring av reglene for norsk avlskåring, §1.1.6 

11.  8  Forslag fra avdeling Rogaland –  

                      Utarbeide avlsgodkjenning for norske statseide tjenestehunder  

          (Politi/Forsvaret/Tollvesen) 

11.  9  Forslag fra avdeling Rogaland – 

                      Åpne opp for Avlsgodkjenning av KORADE Svenske schäferhunder som også         

                      innehar godkjente bruksmeritter 

11.10  Forslag fra avdeling Rogaland – 

           Medlem inn til HAR 
12. TERMINLISTER  

13. VALG 

13.1 Valgkomiteens innstilling  
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2. HOVEDSTYRETS ÅRSBERETNING 

 

Hovedstyret har i 2024 bestått av: 

 

Leder:   Svein Nilsen 

Nestleder: Tore Larsen 

Sekretær:   Hege Falck-Bilden 

Kasserer:   Toril Bjerke  

Styremedlem:  Arne Kristianstuen 

HAR leder:   Karl Otto Ojala 

HBU leder:   Roar Kjønstad 

Varamedlem:  Ilone M. Søderholm 

Varamedlem:  Roger Svendsen 

 

Året 2024 fungerte som et normalt driftsår for Norsk Schäferhund Klub.  

Høydepunkter for året var Norsk Vinner-utstilling i Fredrikstad og NM IGP/IGP-FH i avdeling 

Agder. 

NM Lydighet og IBGH ble dessverre avlyst av teknisk arrangerende avdeling. 

 

I løpet av året ble det avholdt 11 styremøter på Teams. 

Det ble avholdt et vellykket dialogmøte søndagen etter Representantskapsmøtet. 

Lørdag 16. november ble det arrangert dialogmøte på Teams for første gang. Avdelingene ble 
oppfordret til å sende inn spørsmål i forkant. Flere avdelinger fikk presentere sin avdeling, hvor 

de fortalte om ting som fungerte og eventuelle utfordringer de måtte ha. 

Fagkomiteene fulgte opp med presentasjoner og oppfølging av saker fra siste 

Representantskapsmøte. Tilbakemeldingene etter møtet var positive, og dialogmøte på høsten vil 

bli videreført i 2025. 

 

I Hovedstyrets møte i desember kunne vi konkludere med at Norsk Schäferhund Klub ved 

Hovedstyret har overtatt TyskWeb fra utvikler av systemet, Torgeir Ullestad. 

På samme møte ble det vedtatt at alle avdelinger, som arrangerer utstilling etter tysk mønster, 

må/skal benytte TyskWeb slik at vi har en felles plattform.  

 

Samarbeidet innad i Hovedstyret fungerte utmerket, og samarbeidet med Hovedavlsrådet var 

meget godt. Samarbeidet med Hovedbrukshundutvalget har dessverre vært krevende. 

 

Norsk Schäferhund Klub var representert på Norsk Kennel Klubs Representantskapsmøte (RS) i 

juni av Svein Nilsen. 

 

På HAS og SSM var vi representert av Svein Nilsen og Leif Belgen. 

 

Svein Nilsen og Tore Larsen var våre representanter i Nürnberg på WUSV’s årsmøtet i 

september. 

 

Tore Larsen representerte hovedstyret på FCI NM IGP. 

 

Hovedstyret var representert i begravelsene til Lisbeth Kvinge og Urban Petterson (Urma). 

 

Norsk Schäferhund Klub var også i år representert med stand på Oslo Dog Show, som hadde mer 

enn 12.000 besøkende fordelt over 3 dager.  
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Stor takk til Kristin Karlsen, Arne Kristianstuen, John-Harald Nymoen og Roar Johannessen for 

innsatsen disse 3 dagene.  

 

Hovedstyret fikk anledning til å arrangere FCI- utstilling i messehallen under Oslo Dog Show. 

Dommer var Leif Belgen og det var 25 hunder påmeldt. Vi ønsker større deltagelse med flere 

hunder ved senere anledninger, for dette er god reklame for vår hunderase! 

 

 

Økonomi 

Klubbens økonomi ble betydelig styrket dette året, og det ble et godt overskudd på kr 125.464, - 

i 2024. Dette er et resultat vi er godt fornøyde med. 

 

Våre oppdrettere har vært flinke til å verve medlemmer, selv i et år med lavere registreringstall.  

Noen oppdrettere sendte oversikt over utleggene til kasserer og har fått dekket kostnadene, slik 

dette systemet er ment å fungere, mens mange oppdrettere har valgt å dekke dette fra egen 

lomme. 

 

Pr. 31.12.2024 hadde Norsk Schäferhund Klub 2612 medlemmer. 

Vi viser ellers til regnskap med noter. 

 

 

Norsk Vinner-utstilling, NM LP og NM IGBH 

Hovedstyret er stolte over å ha arrangert en meget flott Norsk Vinner-utstilling i 2024. 

 

Vi retter en stor takk til avdeling Fredrikstad som påtok seg oppgaven som teknisk arrangør for 

Norsk Vinner-utstilling 19. - 21. juli.  

Hovedstyret vil takke alle som bidro med små og store oppgaver.  Uten dere hadde vi ikke klart 

dette. 

 

Hovedstyret ønsker å gratulere alle som ble Norsk Vinnere i de ulike klassene. 

 

Avdeling Agder var teknisk arrangør av FCI NM IGP/IGP-FH og Rase NM.  

 

Vi viser for øvrig til Hovedavlsrådets og Hovedbrukshundutvalgets årsberetninger for ytterligere 

informasjon. 

 

 

Avdelingene 

Noen avdelinger og enkeltmedlemmer har kontaktet Hovedstyret med ønske om bistand, og vi 

har bistått disse. 

 

Hovedstyret har uoppfordret kontaktet enkelte avdelinger med tilbud om å hjelpe til med å få i 

stand økt aktivitet og å gjennomføre generalforsamlinger.  

 

 De fleste avdelinger, med noen få unntak, har hatt god aktivitet tilpasset medlemmene. 

 

Det er med stor glede og begeistring at vi har registrert et stigende antall av klubbens oppdrettere 

som har benyttet seg av klubbens vervetilbud til nye valpekjøpere (gratis medlemskap første 

året). Dette er en gavepakke til våre aktive oppdrettere og avdelingene med tanke på nye og flere 

medlemmer.  
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Det er viktig at avdelingene handler raskt og tar kontakt med de nye medlemmene. Send gjerne 

en liten velkomstpakke med diverse opplysninger om avdelingen. 

 

 

Tidsskriftet «Schäferhunden» 

Redaksjonen bestod i 2024 av Annett Bäck, og det ble gitt ut 4 utgaver gjennom året.  

 

Noen avdelinger og enkeltpersoner har bidratt med resultater, bilder og artikler, noe vi setter 

veldig stor pris på. Disse bidragene er helt avgjørende for å kunne opprettholde kvalitet på 

tidsskriftet. Det var en økning på innsending av stoff i 2024, og vi håper dette vil fortsette i 2025.  

Vi oppfordrer ALLE til å bli flinkere med å sende inn referat, bilder og innlegg. Alle bidrag er av 

interesse.  

 

Bladet kan leses både i trykket bladversjon og på vår nettside.  

 

 

Websider / sosiale sider 

De mest besøkte sider på klubbens nettside var Valpeliste, Oppdrettere, Norsk Vinner, 

Terminliste og HS referater. 

  

Hjemmesiden er levende og vi henviser ofte nye, og de som vil vite mer om vår rase, dit. Vi har 

samme utfordringer som bladet «Schäferhunden», nevnt i tidligere beretninger. Vi er avhengig 
av avdelinger og medlemmer for å få informasjon som vi kan distribuere ut til andre medlemmer. 

 

Hovedstyret takker klubbens webmaster, John-Harald Nymoen, for utmerket samarbeid i 2024. 

Hovedstyret har startet et arbeid med å oppdatere alle sider som trenger oppdatering. 

 

 

Samarbeidende organisasjoner 

 

NKK 

Vi har hatt et godt samarbeid med NKK i 2024. 

Som følge av vårt bekymringsbrev til NKK om den negative utviklingen i resultater av HD-

avlesning av vår rase, deltok Karl Otto Ojala, Svein Egil Vagle og Svein Nilsen på et 

heldagsmøte med helseavdelingen i NKK. 

 

WUSV / SV 

Vi mottar jevnlig informasjon fra WUSV / SV, og alle offisielle e-poster blir fortløpende lagt ut 

på vår hjemmeside. 

 

Juniorhandlere 

Nok et år er ferdig – og i løpet av året 2024 har jobben med juniorhandling fortsatt i Norsk 

Schäferhund Klub.   

Det er fint å se at det kommer flere juniorhandlere til, som har et ønske om å lære og som har en 

interesse for vår fantastiske rase. I løpet av året har det kommet til noen nye juniorer – og vi 

håper vi kan fortsette å rekruttere enda flere i løpet av 2025.  

 

I løpet av sesongen har det vært flere utstillinger rundt i landet. Det er flere av juniorhandlerne 

som har vært med på flere av disse utstillingene. Det er fint å se at flere hundeeiere velger å 

bruke juniorhandlere på utstillinger. For at de skal lære og bli bedre, må de få vise hunder og 

lære i praksis.  
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Noen avdelinger har også hatt Barn og Hund på sine utstillinger, og dette er en kjempefin måte å 

rekruttere enda flere. Vi håper at enda flere avdelinger vil gjøre dette på sine utstillinger i løpet 

av 2025.  

 

Et av målene våre er at vi skal arrangere minimum en samling for juniorhandlere i året.  

I 2023 hadde vi en fin samling hos avdeling Arendal. Nå i 2024 ønsket avdeling Hedmark å 

arrangere juniorsamling. Samlingen ble satt opp samtidig som avdelingens dobbelutstilling 22. 

og 23. juni – dette for at juniorhandlerne også skulle få praktisk trening i løpet av utstillingen.  

 

Juniorsamlingen begynte torsdag 20. juni med oppmøte på ettermiddagen. Fredagen var satt av 

til teori og praktisk trening. På ettermiddagen arrangerte avdelingen karaktertest som 

juniorhandlerne fikk lov til å være med på. Her fikk de forklart hva en karaktertest er, og de fikk 

være med i løypa for å se.  

Lørdag var det utstilling (tysk mønster). Her var det Bjørn Lundberget som var dommer. Han var 

også instruktør for juniorhandlerne på samlingen. I løpet av utstillingen fikk juniorene være med 

inn i ringen sammen med Bjørn for å lære mer om utstilling og føring av hund. Dette var veldig 

fint! Lørdag kveld, etter utstilling, dro vi på gokart, som var veldig populært. Etter dette ble det 

pizza og film.  

Søndagen var det utstilling igjen, og alle juniorene var i ringen denne dagen også.  

En vellykket helg - og en veldig bra arrangert samling av avdeling Hedmark. Det var gode 

tilbakemeldinger fra juniorene på denne helgen.  

 
Ikke lenge etter samling var det klart for årets største begivenhet – Norsk Vinner.  

Fredag ettermiddag ordnet vi en liten samling, med pizza, for juniorene.  

Lørdagen var det Barn og Hund – med veldig mange deltakere i begge aldersgrupper!  

I løpet av året samler juniorhandlerne poeng når de viser hund på utstillinger. De tre beste i hver 

aldersgruppe får premie på Norsk Vinner. Lørdagen ble premieutdelingen avhold i forbindelse 

med Barn og Hund. Dette er noe juniorhandlerne synes er veldig gøy! Allerede første utstilling 

etter Norsk Vinner ble det sendt inn nye oppsamlede poeng til Norsk Vinner 2025.  

 

I løpet av 2025 kommer vi til å arrangere en ny samling for juniorhandlerne. Hvilken avdeling 

samlingen skal avholdes i, er ikke klart. 

I løpet av året vil vi også oppfordre alle til å ha et fokus på juniorene våre. Ha Barn og Hund på 

utstillinger – og la juniorene få vise hunder på utstilling        

 

 

Svein Nilsen           Tore Larsen               Hege Falck-Bilden           Toril Bjerke 

 

(Sign.)          (Sign.)                     (Sign.)                          (Sign.) 

 

 

Arne Kristianstuen                         Roar Kjønstad                   Karl Otto Ojala 

 

(Sign.)                                      (Sign.)                        (Sign.) 

 

 

Ilone M. Søderholm                           Roger Svendsen 

 

(Sign.)                                            (Sign.) 
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3. HOVEDSTYRETS REGNSKAP MED REVISORS ÅRSBERETNING 

 

       
 

        

       

  ÅRSREGNSKAP 2024 

       

  NORSK SCHÄFERHUND KLUB  

       

  REGNSKAP/BALANSE 

       

RESULTATREGNSKAP   2024  2023 

       

DRIFTSINNTEKTER      

NKK medlemsavgift   508 996  498 643 

Sølen regnskap   60 395  78 148 

Salg jubileumsbok   3 324  37 972 

Avsetning tap fordringer   0  29 406 

DNA kit    3 593  1 200 

Norsk Vinner  Note 1  184 985  187 161 

Avlskåring    12 400  14 400 

Fårehunden    14 500  16 250 

Momsrefusjon   79 624  159 940 

Portofordeling   96 565  75 750 

Annonser medlemsblad   24 000  28 000 

Wesentest    59 321  53 880 

Representantskapsmøte   152 260  135 036 

Richterfreigabe   3 470  5 136 

Kurs    4 000  7 200 

Forhåndssalg jubileumsbok   73 710  0 

Juniorsamling   4 800  2 200 

Utstilling    5 868  11 118 

Oppgjør Bjerke IL NV 2022   0  10 302 

Opptjent ikke fakturert inntekt   3 995  -686 

       

SUM DRIFTSINNTEKTER   1 295 806  1 351 056 
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DRIFTSKOSTNADER 

Avskriving henger   12 840  12 840 

Jubileumsfest   0  1 791 

NM IGP    5 000  8 542 

VM IGP    25 000  0 

Wesentest SV docs og Software     54 805 

LD dommerutgifter   20 217  22 478 

Norsk Vinner  Note 1  218 404  209 372 

Leie lokaler Sølen   24 800  23 100 

Regnskapssystem   6 735  4 572 

Stand Oslo Dog Show   0  8 213 

Wesentest    42 750   
Verving medlemmer   11 377  10 680 

Datautstyr (software)   19 526  7 490 

Overtakelse Tysk Mønster   26 250   
Domene    3 375   
Richterfreigabe fakturering til avdelinger   3 470  3 530 

Kontorrekvisita   3 966   
Kontor Utstyr   2 990   
Medlemsblad   110 998  145 634 

Honorar redaktør   26 000  26 000 

Honorar WEB ansvarlig   9 975  9 975 

Data/edb      3 250 

Møte, kurs, oppdatering osv.   18 732  67 145 

Porto    159 010  78 007 

Reisekostnader    0  5 249 

Juniorhandling      7 931 

Representasjon   10 326   
Kontingent - Winsis, NBF og WUSV   35 215  32 765 

Innkjøp DnA kit   11 928  0 

Utstilling    15 457  11 091 

Gaver Ærespriser, Mimmipris, bårebuketter   15 556  22 441 

Fårehunden    20 155  23 874 

Representatskapsmøte   323 264  201 209 

Bank og kortgebyr   1 631  3 372 

Tap på fordringer   7 251   

       
SUM DRIFTSKOSTNADER   1 192 199  1 005 356 

       
NETTO FINANS   21 857  14 365 

       

 RESULTAT   125 464  360 065 
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  ÅRSREGNSKAP 2024  
    

  NORSK SCHÄFERHUND KLUB  

    

  NOTER TIL REGNSKAPET  
    

    

Note 1 Påmeldingsavgift  122 985,00 

 Annonser  22 000,00 

 Sponsing  17 500,00 

 Salg katalog  13 800,00 

 Salg T-shirt  5 620,00 

 Refusjon overnatting 2 960,00 

 Glass  120,00 

 Kontant   

 SUM INNTEKT  184 985,00 

    

 Norske dommere 5 499,00 

 Tyske dommere  11 882,25 

 Innkjøp T-shirt/klubbklær 8 456,00 

 Pokaler og dommergaver 51 369,78 

 Laurbærkranser  3 900,00 

 Richterfreigabe  1 700,63 

 Reiseutgifter Hjelpere 18 758,70 

 Figurant  0,00 

 Trykking katalog  9 940,00 

 Leie område til NV/Fredrikstad Kommune 13 055,00 

 Bevertning   20 650,00 

 Hotell  73 193,00 

 SUM KOSTNAD  218 404,36 

    

 RESULTAT  -33 419,36 
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4. HOVEDSTYRETS BUDSJETTFORSLAG 

                   

  

N
o
te

r 

Norsk  NM,VM Sølen       Totalt Resultat 

Inntekter Vinner Bruks, HBU HBU HAR Tidsskrft HS 2025 2024 

Annonser tidsskrift                30 000            30 000       24 000  

Medlemskontingent                505 000        505 000     508 996  

Norsk Vinner 1    179 000                  179 000     184 985  

Sølen uken          60 000                60 000       60 395  

DNA kit                1 500                1 500         3 593  

Avlskåringer              10 000              10 000       11 800  

Momskompensasjon                  60 000          60 000       79 624  

Portofordeling tidsskrift              100 000          100 000       96 565  

Andel kost rep. møte                150 000        150 000     152 260  

Wesentest              60 000              60 000       59 321  

Utstilling OsloDogShow                    6 000            6 000         5 868  

       179 000                   -       60 000       71 500     130 000     721 000     1 161 500    

Kostnader                   

Norsk Vinner, NM og VM IGP 1    210 000           30 000                240 000     248 404  

Wesentest              43 000              43 000       42 750  

LD dommerutgifter              20 000              20 000       20 217  

Arbeid med HD statistikk              35 000              35 000               -    

Leie lokaler/ bane Sølenuka          25 000                25 000       24 800  

Kjøp og drift av datasystemer              15 000         25 000          40 000       19 526  

Kontorrekvisita                5 000           5 000          10 000         3 966  

Trykking ,"Schäferhunden"              100 000          100 000     110 998  

Honorar redaktør                26 000            26 000       26 000  

Honorar WEB ansvarlig                    9 975            9 975         9 975  

Porto                5 000     160 000         4 000        169 000     159 010  

Møter, kurs, oppdatering              30 000         25 000          55 000       67 145  

Oslo DogShow                  15 000          15 000       15 457  

Juniorsamling                  15 000          15 000               -    

Oppdretter-medlemsverving                  12 000          12 000       11 377  

Ærespriser                  25 000          25 000       15 556  

Software Wesentest                5 000                5 000         3 590  

WUSV, medlemskontingent                  30 000          30 000       28 356  

WinSis                    2 000            2 000         1 707  

NBF medlemskontingent                    5 500            5 500         5 153  

Representantskapsmøte                200 000        200 000     323 264  

NKK rep. Møte                    7 000            7 000       10 326  

Reisekostnader                    5 000            5 000               -    

Annet (bårebuketter etc)                    5 000            5 000         2 950  

Bank og kortgebyrer                    2 500            2 500         1 630  

Avskrivning  tilhenger                  12 840          12 840       12 840  

       210 000           30 000     25 000     158 000     286 000     405 815     1 114 815    

Renteinntekter                       25 000    

Resultat   -31 000  -30 000  35 000  -86 500  -156 000  315 185  71 685    

 



Norsk Schäferhund Klubs REPRESENTANTSKAPSMØTE 2025 
 

20 
 

Noter til budsjett 

 

 

Note 1    
Norsk Vinner    
Inntekt Påmeldingsavgift  130 000,00 

 Annonser  20 000,00 

 Sponsing  15 000,00 

 Salg katalog  14 000,00 

 SUM INNTEKT  179 000,00 

    
Kostnader Norske dommere  6 000,00 

 Tyske dommere  13 000,00 

 Pokaler og dommergaver  50 000,00 

 Laurbærkranser  4 000,00 

 Richterfreigabe  2 000,00 

 Reiseutgifter Hjelpere  20 000,00 

 Trykking katalog  10 000,00 

 Leie område til NV/Fredrikstad Kommune  15 000,00 

 Bevertning   20 000,00 

 Hotell  70 000,00 

 SUM KOSTNAD  210 000,00 

    

 RESULTAT  -31 000,00 

    

    
NM IGP Sponsing  5 000,00 

VM IGP Sponsing   25 000,00 

    

   30 000,00 
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5. HOVEDAVLSRÅDETS ÅRSBERETNING 

 

Hovedavlsrådet har bestått av følgende personer; 

 

Karl Otto Ojala   leder 

Leif V. Belgen 

Svein-Egil Vagle 

Tommy Oftedal 

Bjørn Lundberget 

 

I perioden er det avholdt 8 møter i HAR samt samarbeidsmøte med HS/HAR/HBU. I tillegg 

holder medlemmene i HAR god kontakt pr. mail eller telefon. Samarbeidet med Hovedstyret har 

vært godt. 

 

Det er mye rutinearbeid med registrering av avlskåringer.  Kvaliteten på innsendte papirer er 

stort sett god, men det er fortsatt papirer som blir innsendt alt for seint fra avdelingene. Vi har i 

perioden fått hjelp av Ilone Maria Søderholm med kåringene. 

 

Det er gledelig at mange avdelinger nå arrangerer wesentester. Det var i 2024 søkt om 16 tester i 

Norge. Deltakelsen på disse må vi si har vært gjennomgående gode.  Testen er som kjent et krav 

for å få hunden avlskåret (Tysk) samt for å stille i brukshundklasse ved tysk mønster.  

 
LD-utstillinger  

Det ble i 2024 avholdt 4 LD-utstillinger. Påmeldingen i avd. Nordenfjeldske var meget god, 

mens de andre arrangementene hadde en normal påmelding.  

Vi håper oppdrettere og hundeeiere fortsatt vil støtte opp om disse arrangementene. 

 

Norsk vinnerutstilling ble i 2024 igjen avholdt i Fredrikstad med Norsk Schäferhund Klub avd. 

Fredrikstad som teknisk arrangør.   

Det ble meget god påmelding med over 280 påmeldte hunder på utstillingen. 

Kvaliteten på de forskjellige klassene må sies å være gjennomgående god. Enkelte klasser hadde 

en meget god topp med gode hunder i resten av klassen.   

 

Dommere for Brukshund, åpen klasse, unghund og juniorklassene var Svein-Egil Vagle, Norge, 

som dømte tispene og Leif Vidar Belgen, Norge, som dømte hannhundene. Junior og 

unghundklassene ble dømt av Harald Hohmann, Tyskland. 

Valpene ble dømt av Bjørn Lundberget og Ilone Maria Søderholm.  

 

Norsk Vinner og VA1 i brukshundklasse hann ble IGP3 Bodo vom Messina.  

VA1 i brukshundklasse tispe ble IGP1 Rustøl’s Bine.  

Brukshundklasse hann langhår V1 IGP1 Fiete vom Messina og tispe V1 Komsa’s Stella. 

Sg1 18-24 hann ble Rustøl’s Omen og tispe Hayden vom Messina. 

Sg1 12-18 hann ble Rasti vom Pendler og tispe Emily vom Ammerlandeck. 

Sg1 18-24 hann langhår Komsa’s Warg og tispe Komsa’s Wilma. 

Sg1 12-18 langhår hann ble Haus Qira MacGyver og tispe Bjäralyckens Blixtra Cava. 

Nr.1 Oppdretterklasse normalhår; Kennel Rustøl 

Nr.1 Oppdretterklasse langhår; Kennel Komsa 
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Våre utstillinger etter tysk mønster har generelt god deltakelse. Det viser seg at flere avdelinger 

heller arrangerer utstilling etter tysk mønster enn FCI utstilling.  

 

Resultater som blir innsendt fra avdelingene på våre utstillinger etter tysk mønster blir som 

vanlig lagt ut på www.winsis-cat.com. 

De fleste avdelinger har gode rutiner for innsendelse av resultater til HAR, mens noen fortsatt 

må bli bedre.  

Husk at godkjent resultat bl.a. er adgangsgivende til avlskåring.  

  

Når det gjelder terminlistene har Hovedavlsrådet, i samråd med avdelingene, prøvd å legge 

arrangement slik at de ikke kolliderer med hverandre. Noen avdelinger kan fremdeles være 

flinkere til å undersøke når NKK utstillinger arrangeres.  

NKKs Hovedstyre anser at premissene for avholdelse av samtidige utstillinger som NKK har 

endret seg, og vedtar at raseklubber/forbund med raseforvaltningsansvar kan avholde utstilling 

for egne raser samtidig med NKK. Det skal annonseres at utstillingen avholdes samtidig med 

NKKs utstilling. 

 

Antall Schäferhunder registrert i NKK 2024 har enda en gang hatt en nedgang fra 2023. Det ble 

registrert 438 normalhår og 161 langhår, totalt 599 stk. I 2023 ble det totalt registrert 662 stk. 

Nedgangen er på 9,5%.  

 

Våre oppdrettere er gode til å legge inn sine kull på valpelisten, men det er fortsatt noen som 
slurver med dette.  Vi minner på om at dette også gjelder når tispen er gått tom. 

Flere av våre dommere har oppdrag i utlandet som de utfører på en meget god måte. 

 

Hovedavlsrådet/HS har vært i møte med NKK vedrørende avlesning av HD bilder i Norge. Vi er 

som kjent veldig bekymret over måten NKK avleser bilder i forhold til andre land. Det viser seg 

at i Norge blir bildene avlest på en strengere måte, noe som gjør det veldig vanskelig bl.a. å 

sammenligne HD med andre land. På møtet ble vi enige om å sende HD bilder til Tyskland for 

kontrollavlesning der. Dette for å se hvor store avvikene er i Norge. 

 

Det er i tillegg blitt avholdt møter med dzg, Das Dysplasie Zentrum Giessben ved Dr. Bernd 

Tellheim, Dr. Nele Eley.geb Ondrek og Dr. Kerstin von Puckler. Dette blant annet på grunn av 

vårt ønske om kontrollavlesning av HD bilder i Tyskland. Det er helt klart at avlesningen er 

forskjellig mellom Norge og Tyskland. 

 

Hovedavlsrådet planla å komme i gang med ny eksteriørdommerutdannelse i løpet av 2023.  

Denne måtte dessverre utsettes. Vi regner nå med å komme i gang i løpet av 2025. 

 

Det har i løpet av året vært jobbet med de nye avls- og utstillingsreglene som skulle innføres fra 

01.01.2025. Innføringen av de nye reglene ble stoppet i løpet av høsten og det er bestemt at de 

utsettes til 2027/2028. Det er også opprettet en ny arbeidsgruppe i WUSV som skal jobbe med 

dette. 

 

Når det gjelder RAS vil den bli byttet ut med Avlsprogram. Det skal utarbeides avlsprogrammer 

for samtlige raser i NKK, og utarbeidelsen av disse er en høyt prioritert oppgave i 

organisasjonen. Avlsprogrammene skal fremme avl av friske og funksjonelle hunder, hunder 

som kan leve et langt og sunt liv til glede for seg selv, sine eiere og samfunnet. 

 

Mattilsynet har utarbeidet nytt utkast til Hundeavlsforskrift som antas å tre i kraft i 2026. 

 

http://www.winsis-cat.com/
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Avlskåringer 

I 2024 var det i alt 23 terminfestede avlskåringer. Flest hunder har avd. Nordenfjelske hatt på 

sine kåringer der totalt 21 stk. er blitt fremstilt. 

 

 

I løpet av 2024 har det totalt blitt 

fremstilt 84 (80) hunder på 

avlskåringer. 83 av disse er blitt 

godkjent. Av disse er 29 (16) 

avlskåret og 54 (64) er blitt 

avlsgodkjent. 

Kjønn Kåringsklasse Antall Kåringsklasse 

Hann AK 7 (1)   

Hann Avlsgodkjent 15 (16)   

     

Tispe AK 22 (15)   

Tispe Avlsgodkjent 39 (46)   

 Ikke kåret 1   
 

        

 

Tisper 

AK 22 stk.  Avlsgodkjent 39 stk.  

Av disse er 12 stk. langhår. (7) 

Ikke kåret 1 stk. 

Hanner 

AK 7 stk.            Avlsgodkjent 15 stk.    

Av disse er 4 stk. langhår. (3) 

 

Av fremførte hunder er 34,5% avlskåret, noe som er en god økning fra 2023 med 19,5%.  

Antall hunder med karaktertest er 33 (36) stk. Antall med WT er 26 (10) stk. 

Hyggelig at flere tar brukshundprøver og får sin hund avlskåret. 

 

 

Snitthøyden på fremførte avkom er; 

Kjønn 

Gjsn. 

Mankehøyde 

Maks 

Mankehøyde Min Mankehøyde 

Tispe 58,3 61 55  

Hann 64,7 66 62  

 

 

Det er stor spredning på fedrene til de hundene som er Avlskåret/godkjent. Den hunden med flest 

avkom har 8 stk. fremstilt. Dette er Nacho vom Klostermoor. 

 

Avlskåring etter tysk mønster (totalt 17 terminfestede kåringer) 

I 2023 ble det fremstilt 25 (11) hunder ved tysk kåring, 16 (10) tisper og 9 (1) hanne. 

 

 

Resultatet ved kåringene er; 

  14 (3)  x Kkl.  for 2025-2026 

  11 (8)  x Kkl.  Livstid 

  0  ikke kåret 
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Kåringsdommere 2024: 

 

Norsk Avlskåring: 

Karl Otto Ojala, Johnny Johnsen, Arvid Strømsvik, Liv Evjen, Oddbjørn Winther, Rolf Evensen, 

Svein Nilsen, Leif V. Belgen, Bjørn Lundberget, Geir Flønes, Ilone Maria Søderholm og Svein-

Egil Vagle. 

 

 

Tysk Avlskåring: 

Karl Otto Ojala, Rolf Evensen, Svein-Egil Vagle og Leif V. Belgen. 

 

I 2024 er det fortsatt saker innmeldt.  Disse er overført til Disiplinærutvalget (DU) som er 

opprettet av Hovedstyret. Det er DU som utreder og kommer med innstilling til Hovedstyret i 

disse sakene. 

 

 

 

 

 

Karl Otto Ojala      Svein-Egil Vagle      Tommy Oftedal      Bjørn Lundberget      Leif V. Belgen 

 

Sign.                       Sign.           Sign.    Sign.                          Sign. 
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 6. HOVEDBRUKSHUNDUTVALGETS ÅRSBERETNING 

 

Hovedbrukshundutvalget har bestått av følgende personer  

Roar Kjønstad, Leder  

Terje Lindahl  

Heidi Tokstad  

Zarif Hamzic 

Ronny Vestli 

Kari Strande  

 

Det har vært avholdt 4 møter i komiteen. Samtlige møter er avholdt på Teams. I tillegg har det 

vært en dialogsamling med alle avd. Samarbeidet i komiteen har fungert godt, og det har vært et 

godt samarbeid med HS/HAR.  

 

Det har generelt sett vært bra aktivitet i de fleste avdelinger og lokallag. Prøveaktiviteten er 

relativt stabil, og antall gjennomførte prøver er nå på nivå med tidligere. Antall mentaltester har 

tatt seg noe opp, spesielt K-test og MH.  

 

NM i LP og IBGH ble dessverre avlyst av teknisk arrangør på kort varsel. Det er derfor ikke 

kåret Norgesmester i LP og IBGH i 2024.  

 

NM IGP og IGP-FH ble arrangert av N.Sch.Klub avd. Agder. De valgte å splitte arrangementet i 
to med NM IGP 28-30.juni.  Det var relativt god deltagelse – Totalt 22 påmeldte i IGP 3, med 10 

fra N.Sch.Klubb.  

Norgesmester IGP ble Victoria Baines med Qhaleesi v. Falkays Hof 

For første gang siden 2018 hadde vi også lag til WUSV VM i Meppen – noe som er veldig 

gledelig.  

Laget besto av Victoria Baines med Qhaleesi v. Falkays Hof, Thomas Lindahl med Fado av 

Heldenhaft og Vegard Sund med Atenagårdens Xo.  De gjorde en flott figur, og alle leverte 

prestasjoner vi kan være stolte av. Alle med godkjent resultat ga en 10. Plass i 

nasjonskonkurransen, foran langt mer meriterte nasjoner.  

Individuelt var vi også med i topp sjiktet med en 24, 25 og 56 plass. Her er det små marginer 

som skiller.  

 

Norgesmester IGP-FH ble arrangert 26-27.oktober på Sørlandet.  

Vinner av NM IGP FH ble Åse Lura med Vestpolens Frida. De er også kvalifisert til og delta på 

IGP-FH VM i Østerrike i 2025.  

Vi hadde også lag til IGP FH VM i Tyskland med Roy Drotz Nikolaisen, Åse Lura og Linda 

Supersaxo.  

Både Roy og Linda fikk godkjent begge sine spor og Norge fikk for første gang et lagresultat og 

endte på 7.plass.  

 

The Challenge er også en stor konkurranse hvor de beste brukshundene møtes. Schäferhunden er 

alltid godt representert. Vi kom dessverre ikke helt til topps i 2024, men stor respekt for alle de 

som deltar og timer med trening.  

 

Vi fikk også gjennomført den tradisjonsrike Sølenuka med hele 55 deltagere, fullt på alle kurs og 

10 instruktører i aktivitet. Dette er et svært godt og populært tilbud til våre medlemmer. 

Deltagere kommer fra hele landet og årets arrangement er allerede fulltegnet. Dette vitner om at 

det er både interesse og ønske om brukshund arbeid blant våre medlemmer.  
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Det ble også gjennomført regionale sommer camper, bl.a i avd. Rogaland og i Avd. Tromsø. 

Dette var svært populært og vil også settes opp i 2025. 

 

Schäferhundens posisjon som den foretrukne brukshund er ikke like klar som den har vært 

historisk. Vi ser nå at vi er ikke lenger størst i NRH, og også på tjenestehund siden er det nå 

andre raser eller blandinger som tar større plass. Årsaken til dette kan være flere ting. 

Schäferhundens egnethet som en allsidig brukshund avhenger både av oppdrettere som tar vare 

på rasens egenskaper og helse og at vi synliggjør dette både via sport og tjeneste.  Dette er en 

viktig oppgave for klubben som helhet og bør være en del av vår visjon og strategi på alle nivå.  

Det er mye kompetanse i og utenfor klubben som jobber med Schäferhunden på daglig basis i 

samfunnsnyttig tjeneste. Dette må vi løfte frem og anerkjenne.  Og beholde Schäferhunden som 

brukshund nr. 1 må være en av klubbens viktigste oppgaver.  
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7. ORDENSRÅDETS ÅRSBERETNING 

 

Ordensrådet har hatt et aktivt år da flere avdelinger har ønsket å honorere sine medlemmer. Dette 

gjelder spesielt relativt nye medlemmer av klubben som da ønskes å honoreres med Fårehunden i 

bronse. Dette er en utmerket måte å vise disse medlemmene hvor viktige de er for klubben og 

hvor mye man sette pris på dem. 

I 2024 har Ordensrådet mottatt flere henvendelser hvor det spekuleres på betegnelsen 

Æresmedlem og hvem som tildeles denne Norsk Schäferhund Klubs høyeste utmerkelse. 

Æresmedlem er en spesiell betegnelse som utdeles til spesielle personer som honoreres av 

Hovedstyret i samråd med Ordensrådet, og betegnelsen er beskyttet av disse.  Nå viser det seg at 

enkelte avdelinger også utdeler lokale Æresmedlemmer i klubbens og avdelingens navn.  Det er 

veldig uheldig at samme betegnelse benyttes for honorering internt i en avdeling, spesielt på 

Æresmedlem som er klubbens høyeste utmerkelse.   Dette er noe som tydelig har skapt store 

misforståelser.    HS og Ordensrådet jobber med problemet.  

 

I løpet av 2024 er følgende medlemmer av Norsk Schäferhund Klub blitt tildelt disse 

æresbevisningene. 

 

Fårehunden i Sølv:  Lise U. Kirkemo  avd. Oslo 

 

Fårehunden i Bronse:  Gjermund Andersen  avd. Romerike 

     
Kenneth Bakke           « 

     

Britt Ellingsen            « 

     

Christopher Andersen           « 

     

Tone Griffiths                    « 

 

    An-Magrit Galåen           « 

    Terje Bøvelstad  avd. Oslo    

    Jeannine Negard           «     

    Stig A. Kristiansen           «           

                                               Kristin Haugum                               « 

                                               Toril Aasberg Persen  avd. Nordenfjeldske 

    Mona Berger Karlsen                      « 

                                               Tina Ytrevik                                    « 

 

Liv Evjen Johnny Johnsen Rolf Mangerud Arvid Strømsvik 

                 (sign)               (sign)                          (sign)                          (sign) 
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8. DISIPLINÆRUTVALGETS ÅRSBERETNING 

 

Utvalget har i perioden bestått av Knut Brekke (leder), Trond-Egil Groth 

(medlem), Kristin Karlsen (medlem) og Marit Wad Nilsen (varamedlem).  

 

Utvalget har i perioden hatt to saker til behandling hvorav en av sakene er avgjort 

med en advarsel og en er henlagt. Sakene som har vært til behandling har dreid seg 

om brudd på reglene for avl og mulig brudd på etiske regler.  

 

 

Knut Brekke, Leder DU 
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09. HOVEDSTYRETS HANDLINGSPLAN  

 

Hovedstyrets handlingsplan 2024 – 2027 

Som i andre land, har schäferhunden hatt en kraftig nedgang i antall registrerte individer i Norge. 

På slutten av 80-tallet og begynnelsen av 90-tallet lå registreringsantallet opp mot 3.500. Antall 

registrerte hunder ligger nå på + - 700 hunder, med noen variasjoner pr. år. 

Vi må ha som ambisjon at schäferhunden er den foretrukne rasen til bruksarbeid.  

Det er viktig at medlemstallet holdes høyt, opp mot 3000 medlemmer pr. år. Det er avgjørende 

for vår klubb at den enkelte avdeling har tilbud til alle medlemmer, og har et inkluderende 

treningsmiljø. Det er avdelingene som er klubbens styrke, noe ingen andre raseklubber har i slikt 

omfang. 

Vår klubb trenger fornyelse for å tilpasse oss fremtiden så den neste generasjon vil delta aktivt i 

vår klubb, og ha schäferhunden / klubben som valg nummer én. 

Vi er avhengig av å ha mange gode ambassadører for vår klubb ute i avdelingene for at vi skal 

lykkes. 

Handlingsplanen er et levende dokument, og vil bli oppdatert i 3 års-perioden med videre 

utvikling. 

Strategi forankring Hovedstyrets handlingsplan   2024 

- 2027 

Ansvarlig Tidsfrist Status 

2. Profilering av 

rase og klubb 

    

2.1  Overordnet for denne perioden. Vi 

skal aktivt jobbe for at andre 

hundeklubber kan ha med 

schäferhund i utstillinger. 

Forutsetning baseres da på bruk av 

spesial dommere, samt at slike 

arrangement ikke kolliderer med 

utstillinger lokalt i våre avdelinger. 

  Fortløpende 

2.2 Delta med stands på arrangement 

som Oslo Dog Show og Dogs4all. 

Eventuelt også andre NKK 

utstillinger med hjelp fra lokale 

avdelinger. 

 

HS  ODS Allerede booket 

for 2024 

Videre føres i 2025,  

14-16 november 

2.3 Lage en film om vår klubb og 

hunderase som vi kan bruke til 

markedsføring. 

Vi må vise hunderasens egenskaper 

som en brukshund og vise frem det 

flotte arbeid som gjøres rundt i 

HS 31.12.2025 Startet 

Ambisjon ferdig 1. 

halvår 2025 
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Strategi forankring Hovedstyrets handlingsplan   2024 

- 2027 

Ansvarlig Tidsfrist Status 

avdelingene med tilbud om kurs, 

medlemsmøter, stevner og treninger. 

2.4 HAR og HBU skal publisere 

statistikk, som helse og prøver etc., 

via klubbens kanaler. Dette for å 

kunne gi nyttig og korrekt 

informasjon om rasen. 

HAR/HBU  Det er pr i dag ikke 

mulig å få korrekt 

statistikk fra NKK vedr. 

prøver og tester. Vi 

forventer at dette vil bli 

mulig i det nye 

prøvesystemet. 

2.5 Økt profilering av klubbens 

oppdrettere på f.eks. Finn.no., hvor 

man blir linket inn til klubbens 

hjemmeside/valpeliste. 

Dette vil synligjøre godkjente 

oppdrettere i Norsk Schäferhund 

Klub.  

HAR   

     

3. Organisasjons-

utvikling 

    

3.1 HS betaler inneværende års 

medlemskap til alle NYE 

valpekjøpere som kjøper valp av 

klubbens oppdrettere, som avler i 

henhold til våre avlsregler.  Ref. 

Rekruttering av nye medlemmer på 

hjemmesiden. 

HS   Fortløpende,informasjon 

til oppdrettere om denne 

mulighet 

3.2 Utarbeide tilbud til våre medlemmer 

for følgende tjenester: 

- Forsikring 

- Veterinærtjenester 

- Dyrebutikk kjede(er) 

HS  Ikke startet 

3.3 Samle alle avdelingsledere 2. hvert 

år til en helg med utviklingsarbeid, 

erfaringsutveksling og felles strategi. 

HS  Dialogmøte november 

2024 videreføres med 

nytt møte høst 2025 
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Strategi forankring Hovedstyrets handlingsplan   2024 

- 2027 

Ansvarlig Tidsfrist Status 

Oktober/november bør benyttes til 

samling.  

3.4 Profilere organisasjonskurs gjennom 

NKK til alle avdelinger. 

Opplæring av tillitsvalgte via 

nettkurs. 

HS/HAR/HBU  Fortløpende 

1 organisasjons-kurs ble 

sendt ut etter Rep.møte 

2024 

     

3.5 Sende ut revidert 

organisasjonshåndbok til alle 

avdelinger etter avholdt 

representantskapsmøte. 

HS  Ok for 2024 

Redigert utgave mai 

2025 

3.6 Etablere Årshjul, som et verktøy for 

administrative oppgaver. 

HS  Ikke startet 

3.7 Styremøte-referater fra 

HS/HAR/HBU legges ut på web. 

Etter HS møter sendes relevant 

informasjon til alle avdelingene.  

HS/HAR/HBU  Fortløpende 

     

4 

Informasjonsarbeid 

 

    

4.1 Schäferhunden” skal være en 

prioritert informasjonskanal. Det bør 

jobbes aktivt for å øke 

annonseinntektene.  

HS   

4.2 Bladets innhold må appellere til alle 

schäferhund-eiere, også dem som 

ikke driver med hundesport. 

Redaktøren må få hjelp til stoff som 

gir et variert innhold. Etablere en 

redaksjonskomite. 

HS/redaktør  Fortløpende utvikling av 

blad og innhold tilpasset 

den tiden vi lever i. 

4.3 En digital versjon av bladet blir lagt 

ut på klubbens hjemmeside. 

HS  Fortløpende 
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Strategi forankring Hovedstyrets handlingsplan   2024 

- 2027 

Ansvarlig Tidsfrist Status 

Utarbeide påmeldingsløsning for å 

motta bladet i skiftlig format. 

 

4.4 Hjemmesiden skal videreutvikles og 

oppdateres.  

Avdelingene kan annonsere 

kostnadsfritt på klubbens 

hjemmeside. 

HS/webmaster  Revidering startet 

november 2024. 

Fortløpende 

 

     

5. Avlsarbeidet 

 

    

5.1 RAS-dokumentet legges til grunn for 

avlsarbeidet. 

Dokumentet er for tiden på hold, da 

NKK holder på med gjennomgang 

av regler for avl. 

HAR   

5.2 Utdannelse av nye 

eksteriørdommere. 

HAR vil i løpet av 2024 avholde nytt 

dommerkurs. 

HAR  Gjennomføres i 2025 

5.3 Gjennomføring av 4 LD-utstillinger 

årlig. 

Mål å avholde 4 LD-utstillinger 

årlig. 

HAR  Avtalte 4 arrangementer 

i 2025 

5.4 Implementere WUSV-regler for 

utstilling / avl. 

Innen 1.1.2025 må klubben innføre 

WUSV-reglene tilpasset oss i Norge. 

HAR  Utsatt, men arbeides 

med. 

5.5 Publisere statistikk m.m. om vår rase 

på hjemmesiden og i bladet. 

HAR  Vil bli mer gjennomført 

i 2025. 

5.6 HS betaler inneværende års 

medlemskap til alle NYE 

valpekjøpere, som kjøper valp av 

HAR  Gjennomført 
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Strategi forankring Hovedstyrets handlingsplan   2024 

- 2027 

Ansvarlig Tidsfrist Status 

klubbens oppdrettere som avler i 

henhold til våre avlsregler. Dette 

videreføres. 

5.7 Oppdatere regler for Norsk 

Avlskåring, slik at de er tilpasset de 

nye WUSV reglene. 

HAR  Utsatt 

     

6. Brukshund-

arbeidet 

    

6.1 Figurantutvikling.  

Ansvar ligger i avdelingene for å 

utvikle egne figuranter med 

tilstrekkelig 

kompetanse. I tillegg skal det 

gjennomføres en årlig 

figurantsamling i regi av HBU.  

HBU  Startet. Målet er en fast 

figurantutvikling med 

mål om å dekke behovet 

for treningsfiguranter og 

prøvefiguranter. 

Figurantsamling 

planlagt for sommer 

2025. 

6.2 Utvide tilbudet med kurs for 

hundeførere.  Sølenuka er svært 

populær og videreføres. I tillegg bør 

det arrangeres regionale kurs i 

samme form med flere aktiviteter 

samlet – gjerne med lokale 

instruktører og lokal kompetanse.  

 

HBU  Startet med Avd. 

Rogaland og Tromsø i 

2024 med positivt 

resultat. 

6.3 Utvikle og øke interessen for IBGH 

og LP. Viktig for økt rekruttering til 

aktivitet i klubben. Oppfordre til 

lavterskel kurs og “velkommen” 

samlinger i avdelinger og LL.  

- Appellcup IBGH/LP.  

- Interne klubb stevner.  

HBU  Flere avdelinger har 

kjørt “Vinter-Cup” 

Opplever vekst i IBGH 

og mer interesse for LP. 

6.4 Tilrettelegge for brukshund-aktivitet 

for våre juniorer i samarbeidet med 

juniorhandlerne. Legge til rette for 

en brukshund camp for juniorer. 

HBU  Ikke startet 
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Strategi forankring Hovedstyrets handlingsplan   2024 

- 2027 

Ansvarlig Tidsfrist Status 

6.5 Behovet for instruktører i 

avdelingene.  

Instruktører er nerven i hvilket 

kurstilbud man tilbyr i avdelingene.  

Oversikt over hvilke kurs som tilbys 

og behovet for kurs.  

- Kurs skaper aktivitet 

- Kurs skaper miljø  

- Kurs skaper flere 

medlemmer.  

HBU  Lage en instruktør 

oversikt. Det er ikke 

spilt inn noe behov for 

instruktører fra 

avdelingene. 

 

6.6 Engasjere oss i NBF/Bruks. Både på 

utvikling, tilrettelegging, instruktører 

og dommere.  

 

HBU  Deltar med to 

representanter på 

Forbundstinget. Har et 

styremedlem i NBF. 

     

7. Aktiviteter     

7.1 Norsk Vinner må gjøres mer 

attraktiv. 

Etablere en NV-komité. 

HS/HAR  Norsk vinner 2025 

utvides med egen dag 

for LP og IBGH. Det 

vurderes også 

rallylydighet 

7.2 Schäferhundens dag. For å fremme 

rasen, aktiviteter og lokal avdeling. 

HS/HAR/HBU  Torsdag 29 mai 2025 

hos alle avdelinger 
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10. HOVEDSTYRETS OG FAGUTVALGENES FORSLAG 

 

10.1 Kontingent 

 

I følge NSchKs lover § 3-4, Representantskapets oppgaver, pkt. g siste linje, er en av 

Representantskapsmøtets oppgaver alltid en behandling av kontingent. 

Forslag: 

Hovedstyret foreslår ingen endring av kontingent kommende år. 

 

 

10.2 Endring i Lover for Norsk Schäferhund Klub, kapittel 3  

 

Hovedstyret foreslår noen endringer/tillegg i klubbens lover, slik at hjemmelen for å 

avholde Representantskapsmøtet digitalt er til stede. 

Dette er i h.t NKK’s lovmal for klubber tilknyttet NKK. 

Endringsforslagene i paragrafene er markert med Rødt  

KAP. 3 ORGANISASJON  

§3-1 HØYESTE MYNDIGHET    

 Klubbens høyeste myndighet er Representantskapet og avholdes hvert år innen 15. april 

Representantskapsmøtet kan også holdes helt eller delvis uten fysisk møte, herunder ved 

hjelp av elektroniske hjelpemidler. Styret beslutter hvordan Representantskapsmøtet skal 

gjennomføres. 

Alle medlemmer har forslagsrett til Generalforsamlingen, og må fremmes til avdelingen minst 4 

uker før, 

 Jfr. § 3-1-1 og § 3-3-1   

Blir Representantskapsmøtet holdt som digitalt møte, skal styret sørge for at det foreligger 

systemer som sikrer at lovens krav til Representantskapsmøtet er oppfylt - Systemene må 

sikre at deltakelsen og stemmegivningen kan kontrolleres på en betryggende måte, og det 

må benyttes en betryggende metode for å autentisere avsenderen. For øvrig gjelder 

retningslinjer for avholdelse av digitale årsmøter fastsatt ev NKK’s Hovedstyre 

 

§3-2 MØTE OG STEMMERETT  

Det kan kun stemmes ved personlig fremmøte, eller ved fullmakt. Med personlig fremmøte 

menes også gyldig elektronisk deltakelse på møtet. 

§3-3 INNKALLING             

Med innkallelsen skal følge:            

- Informasjon om digitalt årsmøte og hvordan det skal avholdes dersom styret 

beslutter at møtet skal avholdes digitalt.   

- Saksliste …… 

       

§4-3 STYRETS OPPGAVER    

- Avholde Representantskapsmøte, herunder hvilken form møtet skal gjennomføres   
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10.3 Endring i Lover for avdelinger i Norsk Schäferhund Klub, kapittel 3 

 

Dersom foregående lovendringer blir vedtatt, foreslås tilsvarende endringer/tillegg i 

avdelingenes lovverk, slik at hjemmelen for å avholde Generalforsamlingen i avdelingene 

er til stede 

Endringsforslagene i paragrafene er markert med Rødt 

KAP. 3 ORGANISASJON  

§3-1-1 HØYESTE MYNDIGHET    

Avdelingens høyeste myndighet er Generalforsamlingen som avholdes hvert år innen 15. februar 

Generalforsamlingen kan også holdes helt eller delvis uten fysisk møte, herunder ved hjelp 

av elektroniske hjelpemidler. Styret beslutter hvordan Generalforsamlingen skal 

gjennomføres. 

Alle medlemmer har forslagsrett til Generalforsamlingen,  

Blir Generalforsamlingen holdt som digitalt møte, skal styret sørge for at det foreligger 

systemer som sikrer at lovens krav til Generalforsamlingen er oppfylt - Systemene må sikre 

at deltakelsen og stemmegivningen kan kontrolleres på en betryggende måte, og det må 

benyttes en betryggende metode for å autentisere avsenderen. For øvrig gjelder 

retningslinjer for avholdelse av digitale årsmøter fastsatt ev NKK’s Hovedstyre. 

 

§3-2-1 MØTE OG STEMMERETT 

Alle klubbens medlemmer som har betalt kontingenten i det år Generalforsamlingen avholdes, og 

har vært medlem i minst 3 uker har møterett og stemmerett, uavhengig av om 

Generalforsamlingen avholdes fysisk, eller helt eller delvis digitalt 

Det stemmes ved personlig fremmøte. Med personlig fremmøte menes også gyldig elektronisk 

deltakelse på møtet 

§3-3-1 INNKALLING             

Med innkallelsen skal følge:            

- Informasjon om digital Generalforsamling og hvordan den skal avholdes 

dersom styret beslutter at GF skal avholdes digitalt.   

- Saksliste ……    

§4-3 -1 STYRETS OPPGAVER    

- Avholde Generalforsamling, herunder hvilken form den skal gjennomføres  
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10.4 Endring i Lover for Norsk Schäferhund Klub, §2-1 

§ 2-1 MEDLEMSKAP 

Styret kan nekte å oppta som medlem person som antas å kunne skade klubben og/eller 

hundesaken. Ingen har krav på medlemskap i klubben. Person nektet tatt opp i klubben som 

medlem, kan anke avslag i henhold til NKKs til enhver tid gjeldende 

disiplinærbestemmelser. Medlemmer som melder seg ut av klubben gis automatisk 

karantene på 1 år før ny innmeldelse. 

 

Begrunnelse:  

Gjennom flere år har vi sett at medlemmer melder seg ut før et planlagt brudd på NSchK lover 

og regler, f.eks. paring hvor avlsdyrene ikke er godkjent for avl. Kort tid etter melder de seg inn 

igjen, for å kunne delta i aktiviteter/godkjenninger, som krever medlemskap i klubben. På denne 

måten unngår de disiplinærforføyning som ikke medlem under bruddet, for så å ha 

krav/rettigheter som medlem. 

Slike handlinger er med på å undergrave klubbens reglement og viser liten respekt for klubbens 

lover, regler og etiske bestemmelser.  Dette er ikke klubben tjent med, samtidig som den settes i 

et litt underlig lys.  

 

 

 

 

 

 

 

 

   

10.5 Endring i Lover for Norsk Schäferhund Klub, §2-1 

 

§ 2-1 MEDLEMSKAP 

(Avsnitt 4) 

For å bli valgt til ledende tillitsverv (leder eller nestleder) i en avdeling eller sentralt, skal 

vedkommende ha vist engasjement for rasen schäferhund ved å eie eller tidligere å ha eiet en 

schäferhund eller på annen måte bidratt til å fremme rasen. 

 

Endres til 

For å bli valgt til ledende medlem av styret i en avdeling eller sentralt, skal vedkommende ha 

vist engasjement for rasen schäferhund ved å eie eller tidligere å ha eiet en schäferhund eller på 

annen måte bidratt til å fremme rasen. 

 

Begrunnelse: 

NSchK er en raseklubb, og et av formålene i §1-2, er utvikling og forvaltning av schäferhunden. 

Medlemmer av klubben som har andre raser, og som aldri har hatt schäferhund, kan lett komme i 

en interessekonflikt ved å sitte i styret og jobbe for en rase man har begrensede kunnskaper om. 
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10.6 Innstilling til Norsk Kennel Klub vedrørende godkjenning av våre avlskriterier 

 

Hovedavlsrådet ønsker å fremme følgende forslag til representantskapet; 

 

 

1. All avl med schäferhunder skal foregå etter statutter for avl i Norsk Schäferhund 

Klub. 

 

Begrunnelse: Det er viktig at Norsk Schäferhund Klub har kontroll på avl av rasen i Norge. 

Ved å følge våre avlsstatutter vil vi være sikre på at rasen har minimumskrav for avl, noe som 

gjør at vi vil ha bedre kontroll på utviklinga av rasen i Norge. 

 

 

Dersom NKK ikke vil godkjenne ovennevnte vedtak, ønsker vi innført følgende; 

 

2. For å registrere kull etter schäferhunder i Norsk Kennel Klub må foreldre dyrene ha 

minimum følgende meritter; 

Utstilt med minimum resultat G fra FCI/WUSV utstilling. 

 

Må ha bestått en av følgende mentaltester; 

Tysk wesentest, karaktertest eller funksjonsanalyse. 

 

Utstillingsresultat med minimum G er viktig for å beholde korrekt type og funksjon for rasen. 

Bestått mental test for å sikre at hunder med rette mentale egenskaper brukes i avl. 

 

Dette gjelder for hunder som er født fra 01.01.2025. 
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11. INNKOMNE FORSLAG 

 

11.1 Forslag fra avdeling Bergen 

        Forslag til innstilling overfor NKK 

 

Norsk Schäferhund Klub har ved avstemming ved sitt årsmøte ____/___- 2025 vedtatt å be 

Norsk Kennel Klubb etterleve at all produksjon av schæferhund i Norge skal til enhver tid foregå 

etter Norsk Schäferhund Klub sine avlsregler. Kull som ikke oppfyller klubbens kriterier for avl 

skal avvises. Avstemmingen viste at ____var for forslaget og ____var mot forslaget. Forslaget 

ble derfor vedtatt.  

 

Reglene er som følger:  

 

(oppramsing)  

 

Begrunnelse  

 

Rasen trues fra flere hold av enkeltpersoner som via RSV2000 prøver å fragmentere rasen vår.  

 

NKK har allerede godtatt hybridvarianter som renrasede hunder uten at raseklubben er tatt med 

på lag. I denne sammenheng er NSCHK spilt helt på sidelinjen i dag.  

 
NKK forholder seg primært til raseklubbene og deres direktiver for avl – men dette må gjøres via 

årsmøtevedtak.  

 

Den eneste måten Norsk Schäferhund Klub kan ta eierskap på rasen (igjen) er å pålegge samtlige 

som ønsker å lage et valpekull av vår rase å følge våre regler. Kun på denne måten kan vi stoppe 

bruk av hybrider i avl – og når/om dette noen gang skal innføres skal skje i regi av vår klubb 

eller moderklubb i Tyskland (SV). 

. 

 

Hovedstyret og Hovedavlsrådet støtter ikke forslaget. 

 

Begrunnelse: Slik forslaget er framlagt vil dette ikke være gjennomførbart i NKK. 

               Vi viser til forslag 10.6 fra Hovedavlsrådet, som omhandler det samme temaet, og 

            som vi har tro på at er gjennomførbart i NKK. 
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11.2 Forslag fra avdeling Bergen 

        Forslag til endringer av regelverk 1 

 

STATUTTER FOR AVL I NORSK SCHÄFERHUND KLUB  

 

§1-3 INNAVL  

 

-Innavl sterkere enn 3-3 er ikke tillatt. Dette gjelder også innavl på individeneshel-/halvsøsken.  

 

Endres til  

 

§1-3 INNAVL  

 

-Innavl sterkere enn 3-3 er ikke tillatt. Det tillates kun slik tett innavl på inntil 1 –ett avlsdyr 

repetert inntil 1 gang på hhv mor og farssiden. Subsidiært; Innavl innenfor5 ledd beregnet til en 

høyere innavlskoeffesient enn 6,25% tillates ikke. Databasersom Dogweb, Workingdog og 

Pedigreedatabase har slike beregningssystemer.  

 

Ved innmelding av parring til klubb skal kombinasjonens innavl anmerkes i eget felt med 

innavlskoeffesient. Denne tas valgfritt med (avkrysningsfelt) på klubbens offisielle valpeliste.  

 

Begrunnelse  
 

-Innavl blant rasehunder har blitt svært omtalt i media særlig underprogrammet til TV2 – «Norge 

Bak Fasaden». Vi som raseklubb har et overordnetansvar å forvalte rasen – og regelverket for 

klubbens oppdrettere. Det er vårt ansvarå vise at vi faktisk tar dette på alvor.  

 

Den gamle paragrafen er dårlig skrevet og forteller i grunn veldig lite. Blant annet tillater den at 

man har innavl på flere enn 1 avlsdyr i 3 generasjon (altså 3-3 innavl på flere individer).  

 

Tiden er moden for å stramme til reglene et «knepp» og med en tydelig presisering og øvre 

grense. At man ved rapportering om parring og fødsel også må ta med kombinasjonens 

innavlsgrad er ment som en bevisstgjøring og synliggjøring av at klubb og oppdretter har fokus 

på dette. Dette kan også gi HAR lettere tilgang til tallmateriale for innavl innenfor klubben. En 

innavlsgrad høyere enn 6,25% er også noe NKK fraråder.  

 

Fraksjoner og grupperinger innenfor og utenfor vår klubb ønsker gjerne betydelig strengere 

regler. Dette er noe man også må ta på alvor – og derfor er det viktig at man kommer med en 

presisering og et øvre «tak» på innavlen. En endring må likevel være «spiselig» slik at den er 

mulig å få endret i klubbens lovverk. Forslaget bør 10  

 

ansees som et kompromiss mellom dagens krav og at noen ønsker å innføre COI-tester. 

 

 

 

Hovedstyret og Hovedavlsrådet støtter ikke forslaget. 

 

Begrunnelse: Norsk Schäferhund Klub er medlem i WUSV, og vi følger WUSV’s regelverk. 
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11.3 Forslag fra avdeling Bergen 

        Forslag til endringer av regelverk 2 

 

 §1-4 HD-STATUS  

 

-Hunder med grad C kan kun pares med hunder grad A eller B.  

 

-Gjelder både normalpelsede og langhårede hunder  

 

Endres til  

 

§1-4 HD-STATUS  

 

-Hunder med grad C kan kun pares med hunder grad A eller B. Dersom enhund med C-hofter 

skal pares - oppfordres oppdretter til å benytte motpart med A-hofter med god index. På generell 

basis bør minst et avlsdyr i en kombinasjon ha A-hofter.  

 

-Gjelder både normalpelsede og langhårede hunder  

 

* En kombinasjon skal ikke ikke ha en samlet HD-index lavere enn 200.  

 

* Dispensasjon fra indexkravet gis ved søknad til HAR når det gjelderinseminering med avdøde 
hunder som mens de levde hadde en kvalifisert indexog/eller statistikk bedre enn gjennomsnittet 

for rasen i aktuelle tidsrom.  

 

* Dersom en hund pares i utlandet skal konverteringstabell for index benyttes.Dette gjelder for 

hunder som ikke er registrert med index i NKK sin database. Densamlede omregnede verdi skal 

ikke være lavere enn 200.  

 

Begrunnelse  

 

-En litt differensiert endring hvor noe er et absolutt krav – og noe er enrådgivende oppfordring. 

Indexkravet ble for noen år siden fjernet primært da enoppdretter ønsket å inseminere med en 

avdød hund. Det kom da et påfølgende kravom at indexkravet skulle fjernes. En hunds index vil 

falle med årene – jo lengre tiddet går jo mer faller den. Dette var noe man den gang kunne løst 

ved å gi endispensasjon. Aktuelle hund hadde i sin tid resultat likt eller noe bedre snitt ennrasen 

for øvrig. I stedet fjernet man altså kravet om index >200 som er det verktøyetgenetikerene har 

gitt oss som de på det sterkeste understreker bør brukes om manønsker genetisk fremgang. 

Professor Frode Lingaas er av de som er tydelig på dette. Forslaget innebærer en endring som er 

helt i tråd med sistnevntes råd. Å gjeninnføre indexkravet sender også et klart signal til 

omverdenen.11 
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Hovedstyret og Hovedavlsrådet støtter ikke forslaget. 

 

Begrunnelse: Det er allerede satt i gang et arbeid i forhold til dette. 
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11.4 Forslag fra avdeling Kongsberg 

        «Ordningen med rosafarging av avskårede foreldre på klubbens valpeliste avskaffes» 

 

Begrunnelse: 

I løpet av 2023/24 innførte HAR en ordning med å markere valpekull hvor begge foreldre 

var avlskåret med rosa farge. Valpekull hvor bare en av foreldrene eller ingen av 

foreldrene er avlskåret, men kun avlsgodkjent, fikk ingen markering. 

 

HAR har med dette innført en diskriminerende ordning som deler oppdrettere inn i et A- 

og B-lag. Tilsynelatende legges det til grunn at det å være kåret angivelig skal resultere i 

 

høyere kvalitet på avkommet enn det å være godkjent. Det er all grunn til å spørre seg 

om dette faktisk er tilfelle. Forslagsstiller har til gode å se en oversikt som understøtter 

dette. 

Er det ikke heller slik at når man tar veien om brukshundkåring , brukshundmeritter, IPG 

eller lignende, slik som man må ha for å kunne avlskåre en hund, så sier det ofte like 

mye om hundefører som hunden. En hundefører som er erfaren og kan trene hunden 

rett, fra første stund, og som har tilgang til et godt treningsmiljø med god figurant, kan 

klarer kravene greit. 

En annen hundefører/eier kan være uerfaren og mangle et treningsmiljø rundt seg. 

Vedkommende trener kanskje litt lydighet, agility, driver litt med snørekjøring, men har 

verken interesse eller kompetanse til å gjennomføre en brukshundkåring. Man kan reise 
til noen av klubbens arrangement og kanskje delta på utstilling, k-test og 

avlsgodkjenning. Her snakker vi om et trofast klubbmedlem hvor vedkommende betaler 

sin medlemsavgift og 3 x påmeldingsgebyr for å klarere hunden til avl. Like vel blir 

vedkommende plassert rett på B-laget på klubbens valpelister. 

En kan videre også tenke seg en topp hund, hvor eier egentlig ikke er så interessert i avl, 

men ønsker et kull, eller mer trolig at oppdretter ønsker et kull på hunden. Eier 

gjennomfører minimumskravene, men gjennomfører i tillegg en topp MH eller FA. 

Hunden har A- på hofter og 0 på albuer, det samme som øvrige kullsøsken. Denne 

hunden blir satt direkte på B-laget på klubbens valpelister. 

Det er verd å merke seg at en hund med rosa markering kan ha C på hoftene (og det kan i 

verste fall være på grensen til D) og at individet det pares med kan ha B (og i verste fall 

være på grensen til C) i tillegg til at kullsøsken også har dårlig leddstatus. En slik 

kombinasjon "reddes" av en brukshundkåring på begge individer, med påfølgende 

automatisk kvalifisering for rosa markering og følgelig er kullet rosasatt og rangert over 

kullet over. Dette fremstår ikke som fornuftig og kan vanskelig ses å fremme god avl. 

Avl er grunnleggende viktig for rasen og det er avgjørende at vi alle drar i samme retning. 

Alle som respekterer klubbens vedtatte avlsregler må være like mye verdt. Det oppnår 

man ikke gjennom å innføre villedende fargemarkeringer som deler klubbens 

medlemmer inn i et A- og B-lag. 
 

 

 

Hovedstyret og Hovedavlsrådet støtter ikke forslaget. 

 

Begrunnelse: Denne ordningen er innført som et hjelpemiddel for valpekjøpere. 
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11.5 Forslag fra avdeling Kongsberg 

        Utarbeide alternativ avlsgodkjenning for norske tjenestehunder. 

 

Begrunnelse: 

Vi trenger at raseklubben åpner for at flere hunder kan brukes i avl.  Et av de viktigste tiltakene 

for å bevare genetisk mangfold i en populasjon, er å sørge for at avlen spres på et bredt utvalg 

individer. Antall unike hunder brukt i avl bør være så høyt som mulig, og hvert enkelt individ må 

ikke få for mange avkom. 

Særlig norske tjenestehunder i politi, forsvar, NRH eller tilsvarende må kunne brukes i avl, uten 

at eier må være medlem.  Tjenestehundene som har kjent mental status, bruksmeritter og 

røntgenresultater trenger ofte bare en eksteriør godkjenning om at de holder rasestandard. 

NSchK har nå avlkrav som ikke tar hensyn til gode tjenestehunder. Om man er medlem i NSchK 

vil statseide hunder være utelukket for avl. Det samme med NRH-hunder som er på 

tjenestelisten.  Mange av disse er fra friske gode linjer, og bør videreføre genene sine. 

Alle er vi glade i schäferhunden.  Vi har forskjellige mål for avlen vår, og alle ønsker det beste 

for rasen.  Målet for en raseklubb bør være bredde. Få med alle, ha oversikt over samtlige linjer 

med helsestatus i rasen, overvåke utvikling og avl. 

Hvorfor stenge ute et stort antall oppdrettere av tjeneste- og brukshunder? 

«Vår klubb trenger fornyelse for å tilpasse oss fremtiden så den neste generasjon vil delta aktivt i 

vår klubb, og ha schäferhunden / klubben som valg nummer én» (HOVEDSTYRETS 

HANDLINGSPLAN 2024 – 2027) 

 

 

 

 

Hovedstyret, Hovedavlsrådet og Hovedbrukshundutvalget ber om at dette forslaget sendes inn 

som et oversendelsesforslag. 

 

 

Begrunnelse: Hovedavlsrådet og Hovedbrukshundutvalget er allerede i gang med arbeid 

           i forhold til denne problemstillingen. 
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11.6 Forslag fra avdeling Kongsberg 

        Åpne opp for å kunne bruke svenske tjenestehunder som er KORAD. 

 

 

Begrunnelse: 

De svenske KORAD-hundene har disse minimumskravene: 

«Det krävs att utfört MT, Exteriörbeskrivning samt röntgat godkänt HD/ED för att erhålla titeln 

KORAD från Svenska Schäferhundklubben.»  https://schaferhundklubben.com/svensk-

avelskorning/?fbclid=IwY2xjawHJURdleHRuA2FlbQIxMAABHSPsZ6D7WWuJRJQBMhV1gN5

2R04RtfhjuKv3ZxzeDUlxqPZuSKdNGGjY3Q_aem_ns0tAK0LKHf4A2TE19gLEA 

Svenske tjenestehunder og høyt meritterte brukshunder, har mer meritter enn kravene for norsk 

avlsgodkjenning.  Likevel er de ikke godkjente for avl i NSchK. 

Vi trenger disse hundene.  Hvorfor stenge ute et stort antall oppdrettere av tjeneste- og 

brukshunder? 

«Vår klubb trenger fornyelse for å tilpasse oss fremtiden så den neste generasjon vil delta aktivt i 

vår klubb, og ha schäferhunden / klubben som valg nummer én» (HOVEDSTYRETS 

HANDLINGSPLAN 2024 – 2027) 

 

 

 

Hovedstyret, Hovedavlsrådet og Hovedbrukshundutvalget ber om at dette forslaget sendes inn 

som et oversendelsesforslag. 
 

 

Begrunnelse: Hovedavlsrådet og Hovedbrukshundutvalget er allerede i gang med arbeid 

           i forhold til denne problemstillingen. 
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11.7 Forslag fra avdeling Kongsberg 

        Endring av reglene for norsk avlskåring, §1.1.6 

         

Bakgrunn: I henhold til gjeldende regler for norsk avlskåring (§1.1.6) må en hund ha bestått 

ferdselsprøve, karaktertest eller funksjonsanalyse for å oppnå avlsgodkjenning i Norsk 

Schäferhundklubb. Disse testene er etablert for å sikre at avlsdyr oppfyller krav til mentalitet og 

bruksegenskaper, men dagens krav utelater Mentalbeskrivelse Hund (MH), en anerkjent test som 

gir en grundig beskrivelse av hundens mentale egenskaper. 

 

Forslag: Vi foreslår at §1.1.6 i reglene for norsk avlskåring endres fra "Hunden skal ha bestått 

ferdselsprøve, karaktertest eller funksjonsanalyse» til følgende: "Hunden skal ha bestått 

ferdselsprøve, karaktertest, funksjonsanalyse eller Mentalbeskrivelse Hund.". 

Dersom dette forslaget blir vedtatt, må også §5 oppdateres for å sikre samsvar med endringen. 

 

Begrunnelse: 

• Mer omfattende beskrivelse enn eksisterende tester: MH gir en systematisk vurdering 

av hundens atferd i flere momenter, inkludert sosialitet, jaktinstinkt, nerver og 

skuddreaksjon. Dette gir oppdrettere og eiere et bedre grunnlag for å vurdere hundens 

egnethet til avl. 

• Høy kvalitet og standardisering: MH gjennomføres av utdannede testledere og 

figuranter med lang erfaring. Testene gjennomføres på standardiserte baner, noe som 

sikrer likhet og kvalitet i resultatene. 
• Tilgjengelighet: MH arrangeres av ulike brukshundklubber og raseklubber over hele 

landet, noe som gir hundeeiere en reell mulighet til å dokumentere hundens mentale 

status på en grundig måte. 

• Ferdselsprøve er ikke en mentalbeskrivelse: Mens ferdselsprøven vurderer hundens 

oppførsel i hverdagslige situasjoner, gir den ingen systematisk beskrivelse av hundens 

mentale egenskaper. MH vil derfor være et verdifullt supplement. 

 

Konklusjon: Vi mener at MH er et fullverdig og kvalitetssikret alternativ til karaktertest og 

funksjonsanalyse, og at det derfor bør inkluderes som en godkjent metode for avlskåring i Norsk 

Schäferhundklubb. Ved å tillate MH vil klubben styrke grunnlaget for en mer helhetlig vurdering 

av avlsdyr og sikre et bredere og bedre utvalg av dokumenterte mentaltester. 

Vi oppfordrer representantskapsmøtet til å vedta denne endringen for å styrke arbeidet med 

rasens mentale helse og bruksegenskaper. 
 

 

 

Hovedstyret og Hovedavlsrådet støtter ikke forslaget. 

 

Begrunnelse: Mentalbeskrivelse Hund (MH) er en beskrivelse og ikke en bedømming. 
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11.8 Forslag fra avdeling Rogaland 

        Utarbeide avlsgodkjenning for norske statseide tjenestehunder  

        (Politi/Forsvaret/Tollvesen)  

 

Bakgrunn: Med henvisning til klubbens RAS, «Overordnet mål for rasen».  

 

Med henvisning til reglene for Norske avlsgodkjenning/Avlskåring hvor det også er et krav til at 

hundene har utstillingspremiering. Når det gjelder Statseide tjenestehunder bør det være godt nok 

å få hunden fremstilt for en godkjent rasedommer og få en beskrivelse/avlsgodkjenning av 

hunden og at denne da selvfølgelig er innenfor de krav som er ligger innenfor rasestandarden.  

 

Dette vil for oss oppdrettere gi et bredere utvalg av avlspartner for våre hunder fra 

brukshundlinjene. Av samme grunn kunne vi slippe at oppdrettere må velge å avle utenfor 

klubben, med godkjenning av disse endringer vil flere nå får en gylden anledning til å komme 

tilbake som medlemmer og kunne avle innenfor klubbens lover og regler. 

 

 

 

 

Hovedstyret, Hovedavlsrådet og Hovedbrukshundutvalget ber om at dette forslaget sendes inn 

som et oversendelsesforslag. 

 

 

Begrunnelse: Hovedavlsrådet og Hovedbrukshundutvalget er allerede i gang med arbeid 

           i forhold til denne problemstillingen. 
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11.9 Forslag fra avdeling Rogaland 

        Åpne opp for Avlsgodkjenning av KORADE Svenske schäferhunder som også innehar   

        godkjente bruksmeritter.  

 

For å oppnå svensk tittel KORAD er det et krav at hunden har bestått MT, har en 

eksteriørbeskrivelse og kjent HD/AD status på samme lest som vi har for Norsk 

avlsgodkjenning. Når hunden i tillegg har godkjente bruksmeritter innen et brukshundprogram, 

eksempelvis IGP, IGP-FH, Nordisk Bruksprogram, Mondioring eller er godkjent tjenestehund i 

Politi/Forsvar/Tollvesen så bør disse hundene kunne benyttes i avl uten at de har bestått en 

«Tysk Kåring». Dette vil for oss oppdrettere gi et bredere utvalg av avlspartner for våre hunder 

fra brukshundlinjene. Av samme grunn kunne vi slippe at oppdrettere må velge å avle utenfor 

klubben, med godkjenning av disse endringer vil flere nå får en gylden anledning til å komme 

tilbake som medlemmer og kunne avle innenfor klubbens lover og regler. 

 

 

 

Hovedstyret, Hovedavlsrådet og Hovedbrukshundutvalget ber om at dette forslaget sendes inn 

som et oversendelsesforslag. 

 

 

Begrunnelse: Hovedavlsrådet og Hovedbrukshundutvalget er allerede i gang med arbeid 

           i forhold til denne problemstillingen. 
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11.10 Forslag fra avdeling Rogaland 

          Medlem inn til HAR  

 

Foreslår at det innenfor HAR også er et medlem som er oppdretter av brukshundlinjer og gjerne 

innehar dommerutdannelse innenfor våre brukshundprogrammer/mentaltester, eller er en aktiv 

utøver innenfor brukshundsporten. Dette for å bedre samt bidra til å ivareta Schäferhunden som 

en foretrukken brukshund fremover. 

 

 

 

Hovedstyret støtter ikke forslaget. 

 

Begrunnelse: Det som foreslås er det fullt mulig å gjennomføre i henhold til Retningslinjer for 

sentrale råd og utvalg §1-1 Sammensetning. 
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12.  TERMINLISTE  

 

Utstilling/Kåring 

Se hjemmeside eller NKK aktivitetskalender 

 

 

Bruks/HBU 

Se hjemmeside eller NKK aktivitetskalender 
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13. VALG 

 

Valgkomiteens innstilling: 

 
Hovedstyret:                Forslag:          Innstilt av: 

Leder  Svein Nilsen  Ikke på valg            

Nest leder Tore Larsen  På valg, 2 år Roger Svendsen, Nordenfjeldske Valgkomiteen 

       Roger Svendsen   Avd Romerike 

       Roger Svendsen   Avd Nordenfj. 

Kasserer  Toril Bjerke   På valg, 2 år Toril Bjerke, Indre Østfold Valgkomiteen 

Sekretær Hege Falck-Bilden Ikke på valg     

Styremedlem Arne Kristianstuen Ikke på valg       

Vara-medlem Ilone Maria Søderholm På valg, 1 år      Ilone Maria Søderholm, Finnmark Valgkomiteen 

Vara-medlem Roger Svendsen  På valg, 1 år     May-Liss Hansen, Romerike Valgkomiteen 

         

Hovedbrukshundutvalget: 

Leder  Roar Kjønstad  På valg, 1 år     An-Magrit Galåen, Romerike Valgkomiteen 

       An-Magrit Galåen  Avd Romerike 

Medlem  Heidi Tokstad  På valg, 2 år Heidi Tokstad, Oppland  Valgkomiteen 

Medlem  Kari Strande  På valg, 2 år Kari Strande, Romerike  Valgkomiteen 

       Kari Strande   Avd Romerike 

Medlem  Terje Lindahl  Ikke på valg       

Medlem  Zarif Hamzik  Ikke på valg       

Medlem  Ronny Vestli  Ikke på valg           

         

Hovedavlsrådet: 

Leder  Karl Otto Ojala  På valg, 2 år     Karl Otto Ojala, Finnmark  Valgkomiteen 

Medlem  Svein-Egil Vagle  På valg, 2 år     Svein-Egil Vagle, Rogaland Valgkomiteen 

Medlem  Bjørn Lundberget På valg, 2 år     Bjørn Lundberget, Hedmark Valgkomiteen 

Medlem  Leif Vidar Belgen Ikke på valg           

Medlem  Tommy Oftedal  Ikke på valg           

 

Revisor: Monica Jersing  På valg, 2 år   Monica Jersing, Oslo  Valgkomiteen 

Vara-revisor: Cathrine Stenmoe På valg, 1 år     Cathrine Stenmoe, Fredrikstad Valgkomiteen 

 

Ordensrådet: 

Medlem  Rolf Mangerud  På valg, 2 år Rolf Mangerud, Romerike    Valgkomiteen  

Medlem  Arvid Strømsvik  På valg, 2 år     Arvid Strømsvik, Rogaland Valgkomiteen 

Medlem  Liv Evjen  Ikke på valg          

Medlem  Johnny Johnsen  Ikke på valg                         

 

Valgkomiteen: 

Leder  Bjørn Karlsen  Ikke på valg           

Medlem  Odd Brattøy  Ikke på valg           

Medlem  Johnny Johnsen  På valg, 2 år    Johnny Johnsen, Helgeland Valgkomiteen 

Vara-medlem Atle Olsen  På valg, 1 år      Atle Olsen, Romerike  Valgkomiteen 

       Atle Olsen   Avd Romerike 

 

Vi har i en del år hatt avvik fra vårt lovverk når det gjelder valg av HBU og HAR-leder, for å 

rette opp avviket settes HBU-leders periode til 1 år. 

 

Utdrag fra vårt lovverk: 

 

 §3-4 REPRESENTANTSKAPETS OPPGAVER. 

 

Ved valg settes en funksjonstid som sikrer kontinuitet i styret. Leder, sekretær, styremedlem 

og HBU-leder velges for samme periode. Nestleder, kasserer og HAR-leder for samme, men 

motsatt av første. 
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Curriculum Vitae for Roger Svendsen 
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Curriculum Vitae for May-Liss Hansen 

 
 

 



Norsk Schäferhund Klubs REPRESENTANTSKAPSMØTE 2025 
 

54 
 

Curriculum Vitae for Ann-Magrit Galåen 
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Må sendes til hskasserer@nschk.no innen 14 dager etter rep-møtet! 


